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BR.0052-11-2/11  
 
 

Protokół Nr XI/2011 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 18 sierpnia 2011 r. 
 

 
 
 
   Sesję rozpoczęto o godzinie 14.00, a zakończono o godzinie 18.00. Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 20 radnych  
(nieobecny usprawiedliwiony Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk; lista obecności stanowi 
załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu X sesji.  
4. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak nr 14/III/2010 z dnia 16 grudnia 

2010 r. w sprawie budŜetu gminy Czerwonak na 2011 rok. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia  16 

grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 

6. Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Czerwonak oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

7. Uchwała w sprawie określenia stawek opłat za korzystanie przez operatorów i 
przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Gmina Czerwonak. 

8. Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Czerwonak. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Promnice Południe – Bolechowo-Osiedle dla terenu 
oznaczonego symbolem 1GU. 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 do 2013.  

11. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania na terenie Gminy 
Czerwonak.  

12. Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Leśnego. 
13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
15. Informacja na temat złoŜonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi. 
16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak, 
17. Wolne głosy i wnioski, 
18.  Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, który poprosił, aby dla usprawnienia 
posiedzenia, głos w dyskusji w danym punkcie zabierali przewodniczący komisji, natomiast  
pozostali radni tylko w przypadku zgłoszenia zdania odrębnego. 
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 Wójt Mariusz Poznański przedstawił dyrektora CRKF „Akwen”  Panią Anitę Matelę – 
Wiczyńską, która wygrała konkurs i organizacyjnie w strukturze urzędu podlega Wójtowi. Wójt 
podkreślił, Ŝe widać juŜ pierwsze efekty pracy nowego dyrektora, który dba o promocję 
gminy. 
 Dyrektor CRKF „Akwen” Anita Matela – Wiczyńska przedstawiła krótką 
autoprezentację: skończyła Akademię Ekonomiczną, z wykształcenia jest ekonomistą, a 
interesuje się rekreacją i sportem. Zaprosiła wszystkich do korzystania z usług Akwenu, a w 
najbliŜszą sobotę 20 sierpnia br.  na imprezę promującą kąpielisko Tropicana w Owińskach.  
 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zwrócił się o wprowadzenie do porządku 
obrad w pkt 15 uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi wyjaśnił, Ŝe Komisja Rewizyjna 
rozpatrzyła  skargę na działalność Wójta Gminy wniesioną przez Panią Ewę Majchrzak.
 Radna Ewa Banaszak spotkała się z niezadowoleniem mieszkańców w związku ze 
zmianą porządku obrad na poprzedniej sesji - przeniesienie uchwał dotyczących skarg z 
ostatnich punktów na pierwsze. Mieszkańcy po zapoznaniu się z porządkiem obrad przyszli na 
sesję w godzinach późniejszych. W związku z powyŜszym radna zwraca się z prośbą, aby 
spraw dotyczących mieszkańców nie przenosić. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie porządek obrad 
wraz z wprowadzoną zmianą.  W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. 
Porządek obrad został przyjęty 17 głosami, przy 1 przeciw i 2 wstrzymujących się.  
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu X sesji.  
4. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak nr 14/III/2010 z dnia 16 grudnia 

2010 r. w sprawie budŜetu gminy Czerwonak na 2011 rok. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia  16 

grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 

6. Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Czerwonak oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

7. Uchwała w sprawie określenia stawek opłat za korzystanie przez operatorów i 
przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Gmina Czerwonak. 

8. Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Czerwonak. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Promnice Południe – Bolechowo-Osiedle dla terenu 
oznaczonego symbolem 1GU. 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 do 2013.  

11. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania na terenie Gminy 
Czerwonak.  

12. Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Leśnego. 
13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
16. Informacja na temat złoŜonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi. 
17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak, 
18. Wolne głosy i wnioski, 
19.  Zamknięcie sesji. 
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Ad.3. Przyjęcie protokołu X sesji.  
 Radny Jacek Sommerfeld prosił o uzupełnienie jego wypowiedzi na str. 12  w sprawie 
wniosku o obsadzenie Skweru im Jana Pawła II zielenią, o następujące zdanie: „...w związku z 
wcześniejszą, negatywną wypowiedzią jednej z radnych co do miejsca w Koziegłowach 
nazwanego Skwerem im. Jana Pawła II,....” 
 Radny Janusz Andrzejewski zwrócił się o dopisanie na str. 11 odpowiedzi Zastępcy 
Wójta Tomasza Stellmaszyka na pytanie radnego: „Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk 
potwierdził, Ŝe wyrok jest mu znany.” 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe moŜna uznać wprowadzone 
zmiany bez odsłuchiwania, radni wyrazili zgodę, następnie poddał pod głosowanie protokół 
sesji wraz z wprowadzonymi zmianami. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych 
na sali. Protokół X sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
 
Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak nr 14/III/2010 z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie budŜetu gminy Czerwonak na 2011 rok. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska omówiła zmiany do budŜetu na 2011 r. Uzasadniając 
wydatki wyjaśniła, Ŝe przy konstruowaniu budŜetu wydziały i jednostki organizacyjne musiały 
ciąć wydatki stąd niektóre wnioski o środki na realizacje zadań. Przewodnicząca Komisji 
BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja omawiając zmiany zwróciła uwagę 
na pkt 1 i 2 wydatków – wniosek Akwenu. Komisja przyjęła wyjaśnienia skarbnika, iŜ wnioski 
Akwenu są skutkiem cięć, które zostały wprowadzone przy konstruowaniu budŜetu na 2011 r.   
jednak zdaniem komisji nowy  dyrektor Akwenu powinien zarządzać środkami, które zastał, a 
środki, o które wnioskuje powinien ująć w budŜecie na 2012 rok. Komisja negatywnie 
zaopiniowała wniosek Akwenu -100 tys. zł na zakupy dla wszystkich obiektów Akwenu. 
Omawiając wniosek o przeznaczenie 100 tys. zł na projekt trybuny na stadionie w Owińskach 
dla klubu „Błękitni”  przewodnicząca komisji poinformowała, Ŝe komisja zapoznała się z 
projektem zgodnie z którym cały obiekt ma kosztować około 4 mln zł. Zwróciła uwagę, Ŝe od 
wielu lat wszyscy wiedzą, Ŝe w Koziegłowach jest zapotrzebowanie na boisko lub stadion, 
który jest w planach zagospodarowania terenu przy pływalni. Zdaniem przewodniczącej 
komisji Gmina Czerwonak nie jest na tyle bogatą gminą, aby budować dwa stadiony. Trzeba 
będzie zmierzyć się z decyzją, czy budujemy stadion w Owińskach i wtedy nie budujemy w 
Koziegłowach, czy budujemy w Koziegłowach, a w Owińskach wykonujemy prace 
niezbędne. Komisja nie zaopiniowała negatywnie wniosku o przeznaczenie 100 tys. zł na 
projekt trybuny, gdyŜ wie Ŝe są to środki konieczne na spełnienie warunków licencyjnych po 
uzyskaniu awansu przez klub „Błękitni”. Pozostałe zaproponowane zmiany do budŜetu komisja 
zaopiniowała pozytywnie.  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja analizowała wniosek o przeznaczenie 100 tys. zł z na projekt trybuny na stadionie w 
Owińskach dla klubu „Błękitni” i zaopiniowała go pozytywnie. Zdaniem komisji zamierzeniem 
gminy jest, aby w gminie działał jeden gminny klub sportowy ze wskazaniem na „Błękitnych”. 
W posiedzeniu komisji udział wzięła kierownik Wydziału Inwestycji, która wyjaśniła sytuacje i 
poinformowała, Ŝe budowa stadionu w Koziegłowach to koszt około 7 mln zł.   
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe Rada Gminy powinna być poinformowana o 
całym zakresie rzeczowym i finansowym inwestycji. Zdaniem radnego oprócz punktu w 
zmianach budŜetowych powinien znaleźć się kompleksowo opis całej inwestycji. Rada Gminy 
zasługuje na to, aby traktować ją powaŜnie. Radny ma mało danych, aby pozytywnie 
zaopiniować wniosek dlatego jest za odrzuceniem. 
 Radny Jacek Sommerfeld jest za tym, aby obiekty sportowe powstawały w Polsce i 
naszej gminie jednak zastanawiał się nad zasadnością wydatkowania tak duŜej kwoty, 
rozumie, Ŝe klub musi spełnić wymogi licencyjne. Radny jest za udzieleniem pomocy klubowi, 
ale naleŜy zastanowić się, czy odkładamy wniosek do dalszej dyskusji czy przyjmujemy projekt 
zastanawiając się  nad jego zmianą na tańszy. Radny zauwaŜa potrzebę budowy sali 
gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Owińskach oraz budowę centrum wolnoczasowego 
w Koziegłowach.   
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 Radny Robert Maciejewski zwrócił uwagę, Ŝe klub sportowy „Błękitni” gra w IV lidze na 
boisku, które nie spełnia wymogów licencyjnych gdyŜ nie ma trybuny i bazy socjalnej. W 
związku z tym w celu zabezpieczenia bezpieczeństwa dla zawodników i sędziów na pewien 
czas naleŜy zamykać ulicę Poprzeczną, gdyŜ klub nie ma  budynku na terenie boiska. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zwróciła uwagę, na wysokość kwoty na 
w/w zadanie, która jest spora. Radna podziela wątpliwości przewodniczącej komisji BudŜetu i 
Finansów oraz radnego Marka Pietrzyńskiego dlatego zapytała i czy wskazane jest przyjęcie 
kwoty w zaproponowanej wysokości  na dzisiejszej sesji, czy gmina będzie w stanie utrzymać 
stadion. Wiceprzewodnicząca zapytała przewodniczącą Komisji BudŜetu i Finansów, czy 
komisja rozwaŜała moŜliwość przełoŜenia głosowania nad  wnioskiem. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera wyjaśniła, Ŝe wniosek dotyczy 
kwoty 100 tys. zł na projekt na teren Owińsk. Komisja nie rozwaŜała moŜliwości przełoŜenia 
głosowania. Na posiedzeniu Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe projekt nie 
nadaje się na teren Koziegłów. Radna nie jest przeciwna wnioskowi, ale uwaŜa, Ŝe naleŜy 
podjąć rozsądną decyzje zwróciła uwagę, Ŝe w Koziegłowach są trzy kluby, które  nie mają 
boiska. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych widzi konieczność szerszej dyskusji 
dlatego składa wniosek formalny o przełoŜenie głosowania nad w/w punktem na sesję 15 
września br. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, Ŝe gdyby nie było awansu do IV ligi 
nie było by wniosku. Klub musi spełnić określone kryteria licencyjne, na okres 6 miesięcy 
otrzymał warunkową licencję od Związku Piłki NoŜnej i musi wykazać, Ŝe podejmuje działania.  
 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, Ŝe głosowanie dotyczy kwoty 100 tys. zł, która 
jego zdaniem jest przeszacowana. Wykonanie moŜna podzielić na kilka etapów być moŜe 
przy pomocy środków zewnętrznych. Przewodniczący poinformował, Ŝe klub utrzymuje boisko 
z własnych środków przy niewielkim wsparciu z gminy. W Koziegłowach jest potrzeba 
wykonania boiska pełnowymiarowego, ale wcześniej trzy kluby działające na tym terenie 
powinny się porozumieć. Zdaje sobie sprawę, Ŝe projekt w zakresie jaki stanowi koncepcja 
będzie trudny do zrealizowania uwaŜa, Ŝe trzeba będzie ograniczyć go do minimum.  Prosi o 
przyjęcie wniosku - przeznaczenie 100 tys. zł z na projekt trybuny na stadionie w Owińskach. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych wycofała wniosek o przełoŜenie 
głosowania nad w/w punktem na sesję 15 września br. 
 Dyrektor CRKF „Akwen” Anita Matela – Wiczyńska poinformowała, Ŝe odbyło się 
spotkanie z klubami gminnymi i okazało się, Ŝe piłka noŜna w gminie rozwija się. Stadion w 
Owińskach ma dobre miejsce i lokalizację natomiast Koziegłowy są atrakcyjną lokalizacją 
bliską Poznania gdzie warto zainwestować w centrum wolnoczasowe. Zwróciła uwagę, Ŝe na 
stadionie w Owińskach będą grały wszystkie kluby nie tylko „Błękitni” .  
 Zdaniem Wójta Mariusz Poznańskiego projekt warto zrealizować, przygotowana 
koncepcja zdaniem Wójta jest zbyt rozbudowana, wykonanie inwestycji moŜna podzielić na 
etapy. Poinformował, Ŝe przygotowuje się do zaciągnięcia kredytu, musi określić jego 
wysokość dlatego jest bardzo waŜne, aby dzisiaj podjąć decyzję w sprawie wniosku na 
projekt trybuny. Co do drugiego wniosku Akwenu – 100 tys. zł na środki uzdatniania wody, 
zakupy związane z bieŜącą konserwacją i utrzymaniem właściwego stanu technicznego 
urządzeń Wójt wyjaśnił, Ŝe przy konstruowaniu budŜetu nakazał jednostkom organizacyjnym 
cięcia i poprzedni dyrektor Akwenu dokonał ich na w/w paragrafie. Prosił o pozytywne 
zaopiniowanie zmian do budŜetu. 
 Przewodnicząca komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera  przyjęła wyjaśnienia Wójta, 
jednak komisja podtrzymuje swój wniosek i opiniuje negatywnie wniosek Akwenu o 
zarezerwowanie środków w wysokości 100 tys. zł z uwagą, aby w przyszłości dyrektorzy i 
kierownicy dokonywali cięć bardziej rozwaŜnie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
BudŜetu i Finansów: wykreślenie drugiego wniosku Akwenu w sprawie zakupów dla wszystkich 
obiektów Akwenu: środki uzdatniania wody, zakupy związane z bieŜącą konserwacją i 
utrzymaniem właściwego stanu uzdatniania wody, zakupy związane z konserwacją i 
utrzymaniem właściwego stanu technicznego urządzeń w wysokości 100 tys. zł. W głosowaniu 
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wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Wniosek komisji został odrzucony 13 głosami  
przy 6 za i 1 wstrzymującym się. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 16 głosami przy 4 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 
 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia  16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak.
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe prognoza finansowa jest następstwem 
zmian budŜetowych. Zmiany dotyczą  następujących przedsięwzięć: 
- w związku z podpisaniem umowy na rok 2011 r na zadania z  programu „Radzę sobie lepiej” 
zmianie ulega kwota łączna na w/w przedsięwzięcie. Po zmianach wynosi 520 912,34 zł.   
- odstąpiono od realizacji termomodernizacji budynków komunalnych połoŜonych przy ul. 
Gdyńskiej 84, 84a oraz  84b w Czerwonaku. Po uaktualnieniu kosztorysu inwestorskiego w 
bieŜącym roku okazało się, Ŝe kwota jest znacznie wyŜsza niŜ została zaplanowana w 
wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Czerwonak w roku 
2009r. na lata 2011-2012  i wynosi łącznie 1.415.824,78 zł. W związku z powyŜszym realizacja 
remontu w/w budynków musi zostać wycofana z WPF .  
- zmiany Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami dotyczą zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego osiedla terenów zabudowy letniskowej (dokończenia 
procedury) oraz zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
połoŜonych w  miejscowości Bolechowo Osiedle. 
- została wszczęta procedura na obsługę bankową. Przeznacza się łączną kwotę 100 000,00 
zł na lata 2012-2015 po 25 000,00 zł na kaŜdy rok obsługi. Skarbnik Radosława Wiśniewska 
poinformowała, Ŝe nastąpił błąd w załączniku nr 2 zadanie jest wpisane na lata 2011-2014 a 
powinno być 2012 do 2015. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały . Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak 
poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 19 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami przy 1 wstrzymujących się i stanowi 
załącznik nr  3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Czerwonak oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe w roku 2011 weszła w Ŝycie ustawa 
o publicznym transporcie zbiorowym, zgodnie z którą opracowano dwa projektu uchwał. 
Pierwszy dotyczy obowiązku określenia przez organizatora transportu przystanków  
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest jednostka samorządu 
terytorialnego  oraz  zasad korzystania z nich. Załącznik do uchwały zawiera wykaz 
przystanków.   Drugi projekt dotyczy określenia stawek opłat za korzystanie przez operatorów i 
przewoźników  z w/w przystanków komunikacyjnych. Proponuje się przyjęcie maksymalnej 
wysokości przedmiotowej  opłaty  w trosce o dochody gminy i kierując się tym, Ŝe 
zdecydowana większość jednostek samorządu terytorialnego ustala maksymalną opłatę. 
 Przewodnicząca komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedział, Ŝe komisja 
analizowała projekt dotyczący stawek opłat i opiniuje go pozytywnie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  4 do protokołu. 
 
 
Ad.7.Uchwała w sprawie określenia stawek opłat za korzystanie przez operatorów i 
przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Czerwonak. 
 Uchwała została omówiona w poprzednim punkcie. 
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 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr  5 do protokołu. 
 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 
w  szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Czerwonak. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe dotychczas obowiązująca uchwała z 2004 r. nie 
określała sieci przedszkoli. Uchwała ta nie obejmowała równieŜ oddziału przedszkolnego w 
Szkole Podstawowej w Owińskach, gdyŜ w momencie jej uchwalania oddział taki nie istniał. 
Zorganizowanie i funkcjonowanie tego oddziału wymaga zmian w istniejącym zapisie. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe 
komisja przeanalizowała projekt uchwały i zaopiniowała go pozytywnie.   
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 
 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu   
zagospodarowania przestrzennego Promnice Południe – Bolechowo-Osiedle dla terenu 
oznaczonego symbolem 1GU. 

Wójt Mariusz Poznański omawiając projekt uchwały powiedział, Ŝe w obecnie 
obowiązującym planie jest ograniczona zabudowa. Przedsiębiorstwo działające na tym 
terenie złoŜyło wniosek do gminy, z którego wynika, Ŝe planuje dalszy rozwój firmy związany z 
rozbudową infrastruktury technicznej i parkiem maszynowym, co pozwoli na zwiększenie 
zatrudnienia. Firma jest jednym z czołowych pracodawców i podatników Gminy Czerwonak. 
Po przeanalizowaniu całego zagadnienia Wójt razem z Komisją Urbanistyczno- 
Architektoniczną uwaŜają, iŜ zmiana części planu nie powoduje kolizji z przepisami 
odrębnymi, względy społeczno-gospodarcze przekonują za podjęciem prac nad 
opracowaniem w/w zmiany mpzp. Wspieranie rozwoju gospodarczego gminy jest jednym z 
celów strategicznych gminy. W związku z powyŜszym wyraŜa się zgodę na poszerzenie 
powierzchni zabudowy. Wójt prosił radnych o podjęcie w/w uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, Ŝe komisja zwróciła się do Wójta Gminy z wnioskiem o przystąpienie do 
aktualizacji planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Bolechowo Osiedle i  
przedłoŜony projekt uchwały opiniuje pozytywnie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 17 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 
 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011 do 2013.  
 Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych wyjaśniła, Ŝe zgodnie z ustawą o  
przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie do zadań własnych Gminy naleŜy tworzenie gminnego 
systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Program przedstawia główne cele i działania 
oraz wskazuje osoby odpowiedzialne za wykonanie tych działań. Prosiła o podjęcie uchwały. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych powiedziała, Ŝe komisja z pomocą dyrektora GOPS 
szczegółowo przeanalizowała projekt uchwały. Ustalono, Ŝe komisja na bieŜąco będzie 
zapoznawana z nowymi szczegółowymi elementami programu. Komisja zwróciła uwagę, Ŝe 
w § 3 projektu uchwały nie jest określony termin, zaproponowano do końca I kwartału. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 Radna Ewa Banaszak zapytała na czym polega pomoc udzielana rodzinom z 
powodu przemocy w rodzinie i alkoholizmu. 
 Radny Leszek Lesiczka zapytał kto moŜe zgłaszać przemoc.     
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 Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych odpowiedziała, Ŝe jest udzielana 
szeroko pojęta pomoc głównie psychologiczna i czasami materialna w ramach problemu 
alkoholowego i przemocy. Zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu przemocy kaŜdy obywatel 
musi zgłosić fakt przemocy. 
    Przewodniczący Rady odczytał zmieniony § 3 projektu uchwały, który otrzymuje 
brzmienie: „Wójt Gminy przedkłada do końca pierwszego kwartału Radzie Gminy roczne 
sprawozdanie z realizacji uchwalonego Programu, o którym mowa w § 1 uchwały” . 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały wraz z wprowadzoną 
zmianą. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 
 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania na terenie Gminy 
Czerwonak.  
 Sekretarz Gminy Joanna Kowalczyk-Chudy uzasadniając projekt uchwały 
powiedziała, Ŝe na podstawie obowiązującego  kodeksu wyborczego naleŜy utworzyć 
odrębny obwód głosowania w wyborach do Sejmu i do Senatu dla osób uprawnionych 
przebywających w Zakładzie Karnym w Koziegłowach jeŜeli w dniu wyborów będzie w nim 
przebywać co najmniej 15 wyborców.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 
 
   
Ad.12. Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Leśnego. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk - Chudy  uzasadniając projekt uchwały powiedziała, Ŝe 
jest to pierwszy statut, którego zmiana została przygotowana przez doraźną Komisje 
Statutową. Celem wprowadzonych zmian było umoŜliwienie funkcjonowania jednostki 
pomocniczej na os. Leśnym w Koziegłowach.  
 Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowej Maria Libera pokreśliła, Ŝe zmiany w 
statucie były konieczne by umoŜliwić przeprowadzenie wyborów Zarządu osiedla. 
Wprowadzono zasady obowiązujące na os. 40-lecia PRL w Czerwonaku i os. Karolin w 
Koziegłowach.  
 W ramach konsultacji społecznych nie wpłynęła Ŝadna uwaga dotycząca projektu 
statutu. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt  w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 2 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak.  
 Skarga została złoŜona przez Pana Marcina Klimeckiego w przedmiocie przeniesienia 
dzieci 6-letnich z przedszkola do szkoły podstawowej bez zgody i konsultacji z rodzicami z 
naruszeniem obowiązujących przepisów oświatowych i administracyjnych. Komisja Rewizyjna 
uznała skargę za bezzasadną.   
 Radni otrzymali z materiałami sesyjnymi skargi i opinię Komisji Rewizyjnej wyraŜoną w 
uzasadnieniu do przedłoŜonego projektu uchwały. 
 Radny Marek Pietrzyński zgłosił zdanie odrębne, które stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu.  
 Wiceprzewodnicząca Rady, przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych poinformowała, iŜ zdaniem komisji nie było uchybień 
formalnych przy organizacji oddziału rocznego przygotowania przedszkolnego w szkole 
podstawowej, jednak rodzice 6-latków zostali potraktowani przedmiotowo – komisja wskazała 
na brak właściwej komunikacji. 
 Radna Maria Libera odnosząc się do zmian porządku obrad poprzedniej sesji 
powiedziała, Ŝe rodzice dzieci 6 letnich z Czerwonaka i Owińsk, którzy złoŜyli skargi  zostali 
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pozbawieni moŜliwości wypowiedzenie się – zgodnie z opublikowanym porządkiem obrad 
dyskusja na ten temat planowana była w II połowie sesji. Prowadzący obrady, 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, dopuścił do głosu Pana Marcina Klimeckiego, rodzica 
dziecka 6 – letniego z przedszkola w Koziegłowach, którego wypowiedź nie dotyczyła 
podejmowanych uchwał, o czym, zdaniem radnej, wcześniej wiedział Wiceprzewodniczący 
Rady. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała przyjęta 13 głosami, przy 2 przeciw i 
5 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad.14. Uchwała  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Skarga została wniesiona przez Panią Violettę Zalewską w przedmiocie legalności 
zarządzenia Wójta Gminy Czerwonak w sprawie ogłoszenia ustnego przetargu 
nieograniczonego na oddanie w dzierŜawę nieruchomości połoŜonej w Koziegłowach przy 
ul. Piaskowej z przeznaczeniem pod parking. Komisja Rewizyjna uznała skargę za bezzasadną.   
 Radni otrzymali z materiałami sesyjnymi skargę i opinię Komisji Rewizyjnej wyraŜoną w 
uzasadnieniu do przedłoŜonego projektu uchwały. 
 Pełnomocnik Pani Violetty Zalewskiej Wojciech Wojciechowski wskazał, Ŝe skarga w 
ocenie skarŜącej jest zasadna – zostały naruszone przepisy rozporządzenia Rady Ministrów z 
14 września 2004 w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania przetargów oraz rokowań na 
zbycie nieruchomości. Zdaniem pełnomocnika przetarg powinien być uniewaŜniony -  
wadium zostało ustalone z naruszeniem w/w rozporządzenia brak jest równieŜ innych 
przepisów wykonawczych dotyczących  przeprowadzenia przetargu.   
 Wójt odnosząc się do argumentów wskazanych w skardze wskazał, Ŝe wydane 
zarządzenie dotyczyło oddania w dzierŜawę gruntu a nie sprzedaŜy, a zatem nie moŜna 
mówić o naruszeniu przepisów np.: w zakresie ustalenia wysokości wadium.  
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek wskazała, Ŝe zasady ogłaszania przetargów na 
dzierŜawę reguluje tylko i wyłącznie ustawa o gospodarce nieruchomościami, zgodnie z którą 
naleŜy zrobić wykaz nieruchomości, podać informacje o wykazie do wiadomości publicznej 
poprzez ogłoszenie w prasie lokalnej oraz wywieszenie na tablicy ogłoszeń. Podkreśliła, Ŝe 
rozporządzenia wykonawcze, na które powołuje się skarŜąca dotyczą sprzedaŜy 
nieruchomości a nie dzierŜawy. Uznała, Ŝe przeprowadzone postępowanie przetargowe na 
dzierŜawę gruntów nie jest dotknięte Ŝadną wadą prawną.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała przyjęta 17 
głosami, przy 3 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 
Ad.15. Uchwała  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Skarga została wniesiona przez Panią Ewę Majchrzak w przedmiocie udzielonej 
odpowiedzi przez Wójta Gminy Czerwonak na skargę dotyczącą sposobu załatwienia spraw  
związanych z przygotowaniem i realizacją inwestycji pn.:” Budowa przedłuŜenia ul. Zdroje do 
ul. Źródlanej oraz budowa ul. Źródlanej w kierunku do ul. Poprzecznej wraz ze skrzyŜowaniem 
typu małe rondo ulic Źródlanej i poprzecznej w Czerwonaku”. Komisja Rewizyjna uznała 
skargę za bezzasadną.   
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała przyjęta 16 głosami, przy 4 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Ad.16. Informacja na temat złoŜonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe zostały złoŜone 
interpelacje przez radnego Marka Pietrzyńskiego, które dotyczyły: 
- procedury postępowania w zakresie prowadzonej inwestycji  związanej z budową ul. Polnej 
w Czerwonaku; 
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- remontu ul. Poprzecznej w Owińskach. 
 Odpowiedzi zostały złoŜone na ręce Przewodniczącego Rady oraz radnego.  
 
 
Ad.17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organy wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak.   
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał o termin  wyłoŜenia mpzp Czerwonak – Koziegłowy. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe mpzp jest nadal w uzgodnieniach. 
 
 
Ad.18 Wolne głosy i wnioski.  
 Radna Maria Libera: 
- zwróciła uwagę, Ŝe nowo powstały parking w Koziegłowach jest  zapełniony, zdaniem 
radnej naleŜy rozwaŜyć moŜliwość zmiany przeznaczenia planowanych terenów zielonych za 
powstałym parkingiem na kolejne miejsca postojowe; 
- zwróciła się o wcześniejsze przekazywanie radnym protokołów z sesji; 
- powołując się na doniesienia prasowe, zwróciła się do Wójta o przekazanie informacji na 
temat planowanych działań związanych z zakupem budynku przy ul. Kwiatowej w 
Koziegłowach. Zdaniem radnej naleŜy konsekwentnie realizować wcześniejsze załoŜenia, 
które Rada Gminy zaakceptowała, wyraŜając wolę wydatkowania środków budŜetowych na 
zakup budynku.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe sprawa kupna i przeznaczenia budynku w Koziegłowach przy. ul. 
Kwiatowej jest otwarta – nie ma jeszcze zgody Ministra Skarbu na sprzedaŜ budynku przez 
UAM na rzecz Miasta Poznania. Dodał, Ŝe kwota jaka została zarezerwowana w budŜecie 
Gminy Czerwonak  nie wystarczy na zakup i odsetki za nieterminowe zawarcie umowy UAM - 
Poznań. W świetle informacji o pracach budowlanych koniecznych do wykonania by 
przystosować budynek do celu jakiemu miał by słuŜyć trzeba będzie wydatkować ok. 2 mln 
zł. W związku z powyŜszym naleŜy zastanowić się  nad współpracą z Miastem Poznaniem i nad 
finansowaniem wspólnych przedsięwzięć – np.: opieka nad osobami starszymi.  
 Radny Jacek Sommerfeld:  
- wskazał na brak miejsc parkingowych na terenie Osiedla Leśnego i zwrócił się o rozwaŜenie 
moŜliwości stworzenia parkingów buforowych na terenach gminnych na obrzeŜach osiedla.   
- zwrócił się o informacje na temat podmiotu odpowiedzialnego za utrzymanie zieleńca 
Źródlesie w Czerwonaku – zostały zniszczone kompozycje przestrzenne; 
- zapytał o podjęte działania w sprawie usprawnienia dojazdu do Poznania; zaproponował 
powołanie komisji – jeśli taka nie została jeszcze powołana – do prowadzenie rozmów z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich; 
- zwrócił się z pytaniem o moŜliwości realizacji inwestycji z listy zadań rezerwowych – sala 
sportowa w Owińskach i boisko w Koziegłowach.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe: 
- brak jest moŜliwości kontroli porządku na wszystkich terenach zielonych (jak Źródlesie) czy 
placach zabaw, zwrócił się o zgłaszanie uwag do urzędu jak najszybciej – by moŜna było 
szybko reagować np.: na akty wandalizmu; 
- modernizacja układu drogowego (dojazd do Poznania) jest wpisana w realizację budowy 
spalarni; w świetle powyŜszego powołanie komisji jest bezcelowe; 
- rozpatrzenie wniosków o realizacje zadań z listy rezerwowej moŜliwe będzie po 
podsumowaniu wykonania budŜetu za I półrocze we wrześniu. 
 Wójt poinformował, Ŝe powołał zespół ds. monitorowania Centralnej Oczyszczalni 
Ścieków, którego przewodniczącym jest Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. Zespół będzie 
się spotykać raz w miesiącu. Wszelkie nieprawidłowości w pracy COŚ naleŜy zgłaszać 
Zastępcy Wójta lub Kierownikowi Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
Irenie Apanas – Budny. 
 Radny Wojciech Skrzekut: 
- poinformował, Ŝe urząd pocztowy w Czerwonaku będzie funkcjonował do końca września 
br; Poczta Polska wytypowała 3 moŜliwe nowe lokalizacje dla urzędu pocztowego, rozmowy 
się toczą; 
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- przedstawił opinię klubu radnych „Lepsza Gmina” w sprawie zarezerwowania środków w 
przyszłorocznym budŜecie na przygotowanie koncepcji budynku dla sołectwa Kicin, który 
miałby być zlokalizowany na działce gminnej. 
 Wójt podkreślił, Ŝe jeśli zebranie wiejskie zdecyduje o realizacji takiej inwestycji jako 
najwaŜniejszej dla sołectwa to istnieje moŜliwość jej realizacji, jednak do czasu zakończenia  
budowy nie będą realizowane Ŝadne inne zadania na terenie sołectwa.  
- odnosząc się do pomysłu współpracy z Miastem Poznaniem, w celu realizacji wspólnych 
przedsięwzięć na bazie budynku w Koziegłowach przy ul. Kwiatowej, który Wójt nazwał 
„szatańskim”,  radny powiedział, Ŝe nie jest pewien „czy z tym diabłem powinniśmy wchodzić 
w konszachty”. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się do Przewodniczącego Rady o: 
- przeprowadzenie, w formie otwartej debaty, dyskusji na temat funduszu sołeckiego z 
rozpatrzeniem za i przeciw, z udziałem przedstawicieli gmin, które utworzyły taki fundusz;  
- przedstawienie na najbliŜszej sesji sprawozdania z działalności StraŜy Gminnej oraz Policji za 
2010 r. w temacie utrzymania porządku, jego stanu oraz zagroŜeń – zaproszenia dla 
komendantów w/w słuŜb; Przewodniczący Rady przekazał Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia wniosek radnego; 
- przeprowadzenie debaty publicznej na sesji Rady Gminy dotyczącej systemu zarządzania 
oświatą w gminie, stan, aktualne potrzeby, z przedstawieniem projektów ich zaspokajania, 
moŜliwości ich rozwiązań, perspektywy; Przewodniczący Rady zwrócił się do Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu by w/w temat omówić na najbliŜszym posiedzeniu; Przewodniczący Rady 
zwrócił się do radnego o skonkretyzowanie wniosku i przedłoŜenie go komisji. 
 Sołtys wsi Bolechowo Marek Smykowski: 
- odnosząc się do głosów o zmianę godziny rozpoczęcia sesji zwrócił się o pozostawienie 
godz. 16.00 – umoŜliwi to uczestniczenie w posiedzeniu Rady Gminy osobom, które są czynne 
zawodowo; udział w sesjach daje moŜliwość poznania gminy w szerszym kontekście; 
- zwrócił się o umoŜliwienie udziału w ustalaniu harmonogramu spotkań wiejskich z udziałem 
władz gminy, by spotkania te nie dublowały się; 
- poinformował, Ŝe po 4 miesiącach uzgodnień udało się spotkać z Prezesem firmy Meliopoz  
w sprawie kontroli sprawności hydrantów na terenie sołectwa – z 23 hydrantów 12  było 
sprawnych; 
- odnosząc się do wystąpienia radnego Marka Pietrzyńskiego w sprawie funduszu sołeckiego 
wyraził obawę, Ŝe zmiana taka byłaby niekorzystna dla jego sołectwa, poniewaŜ jest jednym 
z mniej liczebnych; Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe na przełomie września i 
października odbędzie się spotkanie  w tej sprawie z udziałem radnych i sołtysów. 
 Przewodniczący Rady przekazał informacje na temat najbliŜszych imprez jakie 
odbędą się na terenie gminy: 
- 20 sierpnia br - Akwen Tropicana, Wybory Miss Bikini; 
- 27 sierpnia br – DoŜynki Gminne w Koziegłowach; 
- festyny: Pieczona Pyra – os. Karolin; festyn sołecki  - Bolechowo – Osiedle;  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zwrócił się do Rady do rozwaŜenie moŜliwości 
zorganizowania debat w kwestiach: dostarczanie wody, transport publiczny.  
 
 
Ad.19. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XI sesję Rady Gminy Czerwonak.   
 
 
 
 
 
 
 
protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Magdalena Deckert 


